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2011D47511 LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Economische Zaken, Landbouw en Innovatie 
heeft over de brief van de minister van Economische Zaken, Landbouw en 
Innovatie en de staatssecretarissen van Financiën en van Onderwijs, 
Cultuur en Wetenschap inzake de Bedrijfslevenbrief (Kamerstuk 32 637, nr. 
15) de navolgende vragen ter beantwoording aan de minister voorgelegd. 

De voorzitter van de commissie,
Van der Ham 

De adjunct-griffier van de commissie,
Schüssel 
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1 
Wat zijn volgens u de criteria om de routekaarten, die de topsectoren dit 
najaar opstellen en voor het einde van dit jaar indienen voor onder-
steuning door de overheid, te beoordelen en vervolgens middelen toe te 
kennen? 

2 
Heeft u in voorbereiding op het vaststellen van het nieuwe bedrijfsleven-
beleid een integrale analyse gemaakt van de effectiviteit van het gevoerde 
innovatiebeleid in de afgelopen jaren? Zo ja, welke interne en externe 
analyses heeft u daarbij betrokken en welke conclusies heeft u getrokken? 

3 
Hoe verhouden de R&D inspanningen van Nederlandse bedrijven in de 
niet-dienstensectoren zich tot de R&D inspanningen van bedrijven in 
dezelfde sectoren in andere Europese landen? 

4 
Welke rol hebben product- en bedrijfsschappen gespeeld bij het 
versterken van het innovatieve vermogen van de betreffende sectoren? 
Vindt u dat deze rol afgebouwd, gecontinueerd of versterkt moet worden? 

5 
Heeft u in de uitgewerkte bedrijfslevenbrief rekening gehouden met de 
kritiek en aanbevelingen van de Algemene Rekenkamer over het innova-
tiebeleid? Zo ja, waar blijkt dat uit? 

6 
Wat is uw inzet met betrekking tot het programmaonderzoek MKB en 
ondernemerschap? 

7 
Op welke wijze gaat u, gelet op de betrokkenheid van andere ministeries 
en de kritiek van de Algemene Rekenkamer, de coördinerende rol van uw 
ministerie van EL&I ten aanzien van het innovatiebeleid concreet 
vormgeven? Wat is veranderd of gaat veranderen ten opzichte van de 
coördinerende rol die de minister van EZ in de voorgaande jaren al had? 

8 
Kunt u aangeven hoe u gaat garanderen dat met het nieuwe beleid de 
toegang tot drinkwater van de allerarmsten in ontwikkelingslanden wordt 
verbeterd en niet alleen de toegang van de middeninkomens in 
ontwikkelingslanden? 

9 
Kunt u aangeven hoe u gaat garanderen dat met het nieuwe beleid 
verbetering van de drinkwatervoorziening in de minst ontwikkelde landen 
wordt gestimuleerd in plaats van in middeninkomens ontwikkelings-
landen? 

10 
Vindt u het wenselijk dat Nederlandse publieke drinkwaterbedrijven in 
ontwikkelingslanden de facto als private ondernemingen fungeren? 

11 
In hoeverre gaat u internationaal (zowel in Europa als daarbuiten) een lans 
breken voor een andere benadering van risicobeoordeling zonder gebruik 
van proefdieren? 
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12 
Hoe gaat u het advies van het topteam Life Sciences & Health, ten aanzien 
van een manier van kennisvalorisatie die zonder de inzet van dieren de 
voorspellende waarde van onderzoek kan verhogen, waardoor kostbare 
ontwikkelingstijd kan worden gewonnen en dierenleed wordt verminderd, 
oppakken? 

13 
Kunt u een uitgebreide analyse geven van het voorstel in het advies-
rapport «Het proefdier voorbij» voor een nieuwe innovatieve manier van 
risicobeoordeling, waaruit veel nieuwe bedrijvigheid kan komen als er een 
proeftuin wordt opgezet? 

14 
Welke positie op de wereldranglijst van kenniseconomiën beoogt u aan 
het einde van deze kabinetsperiode? 

15 
Acht u het bereiken van de top vijf van kenniseconomieën mogelijk zonder 
extra investeringen door de overheid in kennis en innovatie? 

16 
Kunt u aangeven hoe u een hogere positie op de wereldranglijst voor 
kenniseconomieën is te rijmen met een bezuinigingen op onderwijs en 
innovatie? 

17 
Kunt u een overzicht geven van zowel de absolute als de relatieve 
uitgaven als percentage van het BBP aan R&D in Nederland tussen 2006 
en 2015? Kunt u daarbij een uitsplitsing maken naar collectieve en private 
uitgaven? 

18 
Klopt de stelling dat dit kabinet minder uitgeeft aan onderzoek en 
innovatie dan het vorige kabinet? Zo ja of zo nee, waarom? 

19 
Klopt de stelling dat dit kabinet tot in ieder geval 2015 zowel absoluut als 
relatief jaarlijks steeds minder uit geeft aan R&D? Zo ja, waarom? 

20 
Kunt u aangeven waarom u op pagina 3 stelt dat het nieuwe beleid 
betekent dat er minder subsidies komen, terwijl u op pagina 5 stelt dat de 
inzet (in ontwikkelingslanden) oploopt van € 200 miljoen in 2012 naar 
€ 300 miljoen in 2015? 

21 
Is consistentie van beleid en regelgeving richting het bedrijfsleven een 
concreet aandachtspunt in het bedrijfslevenbeleid? Zo nee, waarom niet? 
Zo ja, hoe gaat u daar, als coördinerend bewindspersoon, handen en 
voeten aan geven? 

22 
Welke garanties heeft u dat in 2020 daadwerkelijk 2,5% van ons BBP aan 
R&D wordt uitgegeven? 

23 
Kunt u aangeven hoe groot het publieke en private aandeel is van de 
Nederlandse R&D-inspanningen bij de doelstelling van 2,5% van het BBP 
(in 2020)? 

3



24 
Klopt het, kijkend naar de onderliggende criteria, dat Nederland inmiddels 
weer begint te dalen op de ranglijst van het WEF? 

25 
Op welke manier is de bijdrage van het bedrijfsleven van 40% 
gewaarborgd? 

26 
Wat gebeurt er als het bedrijfsleven niet bereid is deze bijdrage van 40% 
te leveren? Wordt dan het geld gereserveerd voor de nog onbekende, 
maar zeer innovatieve sector X? Zo nee, hoe kan de ondersteuning van de 
nog onbekende, maar zeer innovatieve sector X, dan wel in het beleid 
worden meegenomen? 

27 
Kunt u uiteenzetten hoe de maatschappelijke uitdaging om minder 
proefdieren in te zetten bij risicobeoordeling en gezondheidsbescherming 
past in het bedrijfslevenbeleid en hoe dit binnen de verschillende 
actieplannen van de topsectoren wordt opgepakt? 

28 
Is er bij de RDA-regeling sprake van een plafond per bedrijf? 

29 
Hoe gaat u om met de Brusselse goedkeuringsprocedures voor de nog op 
te stellen innovatiecontracten en hoe gaat u ervoor zorgen dat hiermee 
niet onnodig veel tijd verloren zal gaan? 

30 
Kunt u aangeven wat de financiële consequenties zijn voor Nederlandse 
bedrijven die deelnemen aan het 7e Kaderprogramma en Horizon 2020 
door het besluit dat zij bij de berekening van hun loonkosten eerst het 
WBSO-belastingvoordeel moeten aftrekken, voordat de loonkosten 
kunnen worden gedeclareerd in Europese onderzoeksprojecten, met 
hierbij een inzicht in de bedrijven die hierdoor worden getroffen en 
eventueel de mogelijkheden die er zijn om hier iets aan te doen? 

31 
Door het afschaffen van de WBSO als cofinancieringsinstrument en de 
nationale generieke IT-programma’s bestaat er een risico dat het voor 
bedrijven lastiger is om meer gebruik te maken van Europese subsidie-
gelden, kunt u aangeven welke mogelijkheden er zijn om ervoor te zorgen 
dat de inkomsten uit EU-programma’s alsnog zullen toenemen? 

32 
Waaruit bestaan de bijdragen die de regio’s leveren aan het nieuwe 
beleid? 

33 
Op welke manier heeft u een bijdrage geleverd aan de regionale inspan-
ningen op de topsectoren? 

34 
Kunt u aangeven door wie de RDA-regeling wordt uitgevoerd en onder 
welke voorwaarden? 

4



35 
Kunt u aangeven voor welke bedrijven het mogelijk is om gebruik te 
maken van de RDA en kunt u aangeven of er specifieke aansluiting is met 
de topsectoren? 

36 
Kunt u aangeven of het buiten de boegbeelden om mogelijk is om 
innovatiecontracten in te dienen ten behoeve van de inzet van publieke 
kennismiddelen voor projecten buiten de topsectoren of voor transsec-
torale projecten? 

37 
Kunt u aangeven welke ambitie u hebt wanneer u stelt dat de bedrijfs-
deelname aangaande Europese programma’s in het kader van onder meer 
Horizon 2020 omhoog moet? Hoe gaat u bedrijven daartoe verleiden en/of 
helpen? 

38 
Heeft u de ambitie om de onafhankelijkheid van wetenschappelijk 
onderzoek in Nederland te waarborgen en kunt u aangeven in hoeverre 
het faciliteren van de topsectoren door kennisinstituten hieraan bijdraagt? 

39 
Hoe gaat u er voor zorgen dat fundamenteel onderzoek buiten de 
topsectoren financieel mogelijk blijft? 

40 
Kunt u aangeven hoeveel geld er vanuit de overheid op dit moment 
beschikbaar is voor fundamenteel onderzoek op gebieden die niet onder 
de topsectoren vallen? 

41 
Kunt u aangeven hoeveel geld er vanuit de overheid beschikbaar is voor 
fundamenteel onderzoek op gebieden die niet onder de topsectoren vallen 
van 2011 tot 2015? 

42 
Is het juist dat het bedrijfsleven ook invloed krijgt op het fundamenteel 
onderzoek? 

43 
Wordt het bedrijfsleven ook betrokken bij keuzes tussen fundamenteel 
onderzoek aan de ene kant en toegepast onderzoek en valorisatie aan de 
andere kant? 

44 
Kunt u uitgebreid aangeven wat de gevolgen zijn voor de keuze voor de 
benoemde topsectoren en specifiek de keuzes van verschuivingen binnen 
het budget van NWO voor de financiering vanuit de overheid voor 
fundamenteel onderzoek buiten deze topgebieden? 

45 
Is de fiscale aftrek voor R&D investeringen een open einde regeling? Zo 
nee, hoe denkt u dan het budget over de aanvragers te verdelen (first 
come, first served)? Zo ja, hoe houdt u dan de kosten onder de voorge-
stelde budgetten? 

46 
Hoe hangt dit samen met de gewenste toename van de private R&D? 
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47 
Is de veronderstelling juist dat de fiscale aftrek voor investeringen in R&D 
zich meer richt op de gevestigde bedrijven die al winstgevend zijn en dat 
het innovatiefonds MKB+ zich meer richt op startende en verliesgevende 
bedrijven die innovatie nodig hebben om (weer) winst te maken? 

48 
U stelt een garantieregeling van € 1 miljard voor, maar een garantie is 
niet kosteloos: wat is het risicogehalte van de garanties en wat zijn 
derhalve de werkelijke kosten? 

49 
Wat betekent het right to challenge exact en krijgen burgers ditzelfde 
recht? 

50 
Hoe moeten de 10–15 experimenten met right to challenge geïnterpre-
teerd worden? Krijgen 10–15 bedrijven een kans, of gaat plaatsvinden in 
10–15 gemeenten? 

51 
Geldt het innovatiefonds alleen voor de negen sectoren of ook voor 
anderen? Zo ja, hoe werkt dat in de praktijk, aangezien zeer veel investe-
ringsfondsen een generale focus hebben en dus investeren in alle 
sectoren? 

52 
Zijn er beperkingen in de zin van maximale bedragen die per bedrijf 
geïnvesteerd kunnen worden met het MKB+? Zo ja, is er aandacht voor 
het faciliteren van de groei van een bedrijf van 10 naar 100 werknemers 
zowel door private investeerders als door de overheid? Gaat de nieuwe 
regeling dit ook ondersteunen? 

53 
Zijn er beperkingen in de zin van andere kenmerken waaraan een bedrijf 
moet voldoen voor er geïnvesteerd kan worden vanuit de MKB+, zoals 
leeftijd van het bedrijf? 

54 
Worden bedrijven die pas later gaan groeien uitgesloten van de MKB+? 

55 
Gaat de overheid participeren of lenen vanuit het MKB+ en met welke 
bedragen wordt er geparticipeerd/uitgeleend? 

56 
Wat zijn de overige voorwaarden en criteria voordat de overheid 
participeert vanuit het MKB+ (bijv. eisen aan ervaring Fund Manager, extra 
administratieve lasten, beperkingen met betrekking tot fees, beperkingen 
op investeringsbeleid, algemeen toezicht, RvC positie in het fonds, kosten 
van de lening als het een lening wordt, etc.)? 

57 
Hoe marktconform zijn voorwaarden en criteria en blijft het ook voor de 
beste Fondsmanagers aantrekkelijk om via de overheid kapitaal aan te 
trekken? 

58 
Wie neem de beslissing tot investeren in een fonds vanuit het MKB+? 
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59 
Marktconform investeren (tot 15% van 2e fondsomvang) door de overheid 
in private equity fondsen die zich richten op sectoren zoals ICT en op 
latere groeifases en buy-outs lijkt interessant voor diverse partijen in 
Nederland, maar de huidige regelingen voorzien hier niet in, kunt u 
aangeven of dit in de nieuwe plannen wel is meegenomen? 

60 
Kunt u aangeven hoe effectief de verschillende acties die benoemd 
worden om Nederland internationaal te positioneren en profileren zijn en 
kunt u een uitsplitsing geven met hierbij een overzicht van de beschikbare 
middelen voor de verschillende activiteiten? 

61 
Op welke manier kunt u bevorderen dat er meer hoger opgeleiden komen 
die in de innovatieve sectoren worden ingezet? 

62 
Waarom is er een numerus fixus in de lucht- en ruimtevaart? 

63 
Hoe kan bevorderd worden dat de salarissen omhoog gaan in de 
innovatieve en technologische sectoren? 

64 
Kunt u aangeven hoeveel er in 2008 t/m 2011 is uitgegeven aan initia-
tieven vanuit topsectoren die de economie en maatschappij in ontwikke-
lingslanden versterken? Hoeveel bedroeg dit percentage ten opzichte van 
de totale OS-begroting? Welk percentage van de totale OS-begroting 
bedraagt de voorgenomen inzet van € 200 miljoen in 2012? 

65 
Kunt u dit overzicht ook geven met betrekking tot de voorgenomen 
uitgave van € 55 miljoen voor publiek-private partnerschappen (PPP)? 
Hoeveel bedroegen de PPP-uitgaven in de jaren 2008 t/m 2011 in 
ontwikkelingslanden? 

66 
Is de innovatie van ons land en onze internationale concurrentiepositie 
efficiënt gediend met de 30% regeling voor buitenlands talent aangezien 
die nu vooral wordt gebruikt door topsporters (voetballers) en medici? 

67 
Op welke wijze gaat u de doorlooptijden voor medisch-ethische toetsing 
verkorten? 

68 
Wordt de zorgvuldigheid van de medisch-ethische toetsing gewaarborgd? 
Zo ja, hoe? 

69 
Wat is het wezenlijke verschil tussen het topsectorenbeleid van nu en het 
sleutelgebiedenbeleid van de afgelopen jaren? 

70 
Hoe wordt voorkomen dat het leggen van de onderzoeksprioriteiten daar 
waar het economisch rendement het hoogst is, niet ten koste gaat van 
fundamenteel onderzoek en onderzoeksgebieden verschralen? 
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71 
In hoeverre wordt er rekening gehouden met het feit dat nu niet te zeggen 
valt welke sectoren over 10 à 20 jaar maatschappelijk en/of economisch 
relevant blijken te zijn, en dat dit dan achtergebleven sectoren blijken 
omdat ze in de schaduw stonden van de topsectoren die nu zijn 
aangewezen? 

72 
Hoe is de feitelijke keuze van deze negen topsectoren tot stand gekomen? 
Ligt het initiatief van de samenstelling bij u of is deze bepaald door de 
boegbeelden? 

73 
Kunt u aangeven hoeveel de huidige top 5 van kenniseconomieën 
investeert in R&D en hoe dit in verhouding staat met het voorgestelde 
pakket? 

74 
Is een top 5 positie realistisch voor Nederland? 

75 
Klopt het dat de ARK tot de conclusie is gekomen dat het innovatiebeleid 
sinds 2003 geen meetbaar resultaat heeft opgeleverd? Hoe sluit dit aan bij 
de beeldvorming van symboolbeleid dat leidt tot geld geven aan grote 
bedrijven die dat niet nodig hebben (gratis trainingskampen voor 
kampioenen)? 

76 
Hoe loopt het exacte groeipad naar de top 5 van kenniseconomieën tot 
2020 per jaar? 

77 
Kunt u aangeven hoe u uitwisselingsprogramma’s ziet in het licht van het 
probleem van «regulatory capture»? 

78 
Kunt u per ministerie een overzicht geven van de innovatieprojecten en de 
uitgaven die per project worden geïnvesteerd? 

79 
Welke instrumenten gaat u inzetten om de effecten van het innovatie-
beleid te monitoren? 

80 
Welk bedrag wordt overgeheveld van de eerste naar de tweede 
geldstroom? 

81 
Kunt u in percentages inzichtelijk maken hoe de innovatiegelden verdeeld 
worden tussen de grote bedrijven en het midden- en kleinbedrijf? 

82 
Kunt u aangeven of er voor bedrijven die geen winst maken ook mogelijk-
heden bestaan om gebruik te maken van de RDA-regeling? 

83 
Waarom is gekozen voor een fiscaal instrument dat alleen winstgevende 
bedrijven stimuleert tot innovatie? 
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84 
Waarom is niet gekozen voor fiscale instrumenten die ook nieuwe 
innovatieve bedrijven die in de opstartfase zitten en veel kosten moeten 
maken ondersteunen? 

85 
Is het juist dat fiscale instrumenten zoals de WBSO en RDA ertoe leiden 
dat geld gaat naar bedrijven die al winst maken, en dus al succesvolle 
innovaties achter de rug hebben, en dus niet per se leidt tot nieuwe 
innovaties? 

86 
Is de stelling dat er sprake is van een gemeenschappelijk doel niet onjuist, 
aangezien de oriëntatie van een wetenschapper een andere is dan dat van 
het bedrijfsleven? 

87 
Kunt u aangeven wanneer de nadere details worden bekendgemaakt van 
de voorstellen over RDA en RDA+ en op welke manier het bedrijfsleven bij 
de nadere invulling zal worden betrokken? 

88 
Hoe ziet u de volgende problematiek: De RDA/RDA+ wordt gerealiseerd 
via een aftrek van de winstbelasting. Binnen de huidige RDA-regeling 
bestaat voor verliesgevende bedrijven de mogelijkheid om de aftrek in 
een later jaar te krijgen op het moment dat het bedrijf weer winst maakt. 
Alhoewel een bedrijf dus verliescompensatie kan toepassen, is voor een 
verliesgevend bedrijf de directe relatie tussen het realiseren van de 
stimuleringsmaatregel en het tijdstip van stimulering (nu) moeilijk 
zichtbaar. Wegens de aanhoudende financiële crisis zullen naar 
verwachting een groot aantal bedrijven te maken krijgen met hulp die pas 
in de toekomst komt, maar op dit moment al nodig is? 

89 
Wat wilt u doen om de stimuleringsmiddelen op kortere termijn ter 
beschikking te stellen? Bent u bekend met de optie van een cash refund 
het er op volgende jaar, als oplossing voor genoemde problematiek? Zo 
ja, kunt u aangeven waarom dit nu niet in de regeling is opgenomen? 

90 
Welke plaats krijgt de dialoog over gezondheidsbescherming en risicobe-
oordeling bij de totstandkoming van een evenwichtige mix en welke rol 
speelt het adviesrapport «Het proefdier voorbij» dat minister Schippers 
onlangs in ontvangst heeft genomen? 

91 
Wordt de huidige financieringstructuur voor de Technologische Topinsti-
tuten, waarbij de overheid verantwoordelijk is voor een derde van de 
budgetten, gehandhaafd na 2012? Zo nee, welke zal dan bijdrage van de 
overheid aan de topinstituten zijn vanaf 2012? 

92 
Klopt het dat voor 500 miljoen euro aan FES-gelden en 500 miljoen euro 
aan innovatiesubsidies aan wetenschappelijk onderzoek en innovatie 
wordt onttrokken in 2015? Klopt het tevens dat daartegenover slechts de 
RDA van 500 miljoen staat en dus netto ca. 500 miljoen euro aan 
wetenschappelijk onderzoek en innovatie wordt onttrokken? 
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93 
Hoe wordt de «ruimte voor alle bloedgroepen, inclusief het MKB» 
gewaarborgd? 

94 
Hoe ziet een innovatiecontract er uit? Heeft u al een voorbeeld of dummy? 

95 
Hoe wordt de vrijheid en onafhankelijkheid van onderzoek beschermd, nu 
de banden tussen de onderzoeker en het bedrijfsleven zo strak worden 
aangehaald? 

96 
Hoe ziet de herschikking van middelen bij NWO voor de aankomende 
jaren per jaar eruit en waar gaan de nieuwe middelen ten koste van? 

97 
Hoe ziet de herschikking van middelen bij KNAW voor de aankomende 
jaren per jaar eruit en waar gaan de nieuwe middelen ten koste van? 

98 
Hoe ziet de herschikking van middelen bij TNO voor de aankomende jaren 
per jaar eruit en waar gaan de nieuwe middelen ten koste van? 

99 
Kunt u de geldstromen van NWO voor de komende vijf jaar weergeven en 
uitsplitsen tussen topsector en niet-topsector en wat daarvan reeds 
gepland was en wat niet? 

100 
Hoe waardeert u het functioneren van de verschillende Topinstituten? 

101 
Heeft in het verleden een evaluatie plaatsgevonden van de TNO 
co-financieringsprojecten eventueel door TNO zelf, dan wel in opdracht 
van TNO? Zo ja, kunt u deze evaluatie beschikbaar maken? 

102 
Kunt u aangeven hoe de TNO SBIR zich verhoudt tot de normale 
SBIR-regeling ten aanzien van toegankelijkheid van bedrijven en overige 
kennisinstellingen en welke bedragen hiermee gemoeid zijn? 

103 
Kunt u aangeven hoeveel samenwerking er vanuit het MKB is met TNO 
vanuit de IPC-regeling met hierbij een overzicht van het aantal betrokken 
bedrijven en de daarmee gemoeide bedragen? Kunt u aangeven in hoe dit 
zich verhoudt tot de TNO SBIR en de TNO co-financieringsprojecten? 

104 
Is het de bedoeling dat betrokken partijen via innovatiecontracten en de 
Topconsortia voor Kennis en Innovatie beslissen over het voortbestaan en 
de financiering van de Technologische Top Instituten? 

105 
Hoe gaat u, mede gelet op de bezuinigingsopgave voor kennisinstel-
lingen, waarborgen dat de Technologische Top Instituten in de transitie-
jaren 2013 en 2014 in stand kunnen blijven? 
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106 
Hoe wordt de ambitie om 2,5% van het overheidsbrede inkoopbudget te 
besteden aan innovatiegerichte inkopen ingevuld en hoeveel geld is 
hiermee gemoeid? Kunt u daarbij een uitsplitsing geven van de daarmee 
gepaarde uitgaven voor de verschillende (semi)overheidsinstellingen? 

107 
Welke alternatieven die structurele verankering van innovatiegericht 
inkopen als doel hebben worden verkend? 

108 
Hoe kunnen goedkope, maar zeer effectieve instrumenten, zoals de 
Centers of Entrepreneurship, incubatiegebouwen en beauty contests beter 
in het bedrijfslevenbeleid worden meegenomen? 

109 
Van welke niet-topsectoren gaat precies € 10 miljoen weggeschoven 
worden? 

110 
Hoeveel geld heeft u beschikbaar om als lead-customer op te treden en 
via welke projecten? 

111 
Hoe gaat u meten hoeveel procent van het overheidsbrede inkoopbudget 
wordt besteed aan innovatiegerichte inkopen? Wanneer kan de Kamer 
rapportages verwachten? 

112 
Welke maatregelen in het bedrijfslevenbeleid zijn bedoeld om of worden 
toegesneden op het doorzetten van hetgeen met de valorisatie-agenda 
«Kennis moet circuleren» en het programma Valorisatie op touw is gezet? 

113 
Kunt u ingaan op de kritiek van twee notarissen in het Financieel Dagblad 
van 22 september jl. die er op neer komt dat de verplichte notariële akte 
bij oprichting van een BV (in het geval van een eenmanszaak) ten 
onrechte wordt afgeschaft waardoor de (verplichte) tussenkomst van de 
notaris, die de ondernemer kan behoeden voor het risico van hoofdelijke 
aansprakelijkheid bij een te hoge dividenduitkering (die de BV verzwakt), 
onterecht vervalt? 

114 
Leidt de afschaffing van de notariële akte niet tot een grotere kans op 
faillissementsfraude, iets wat nu al veel voorkomt? Op welke plek zal dan 
nu de identiteit van de oprichter en van het bedrijf worden vastgesteld? 
Wordt dat een taak van de Kamer van Koophandel? Als later aan de BV 
andere vennoten worden toegevoegd, is dan wel een notariële akte 
nodig? 

115 
Hoe gaat deze afschaffing van de notariële tussenkomst bij oprichting van 
de eenmanszaak-BV gestalte krijgen? Komt daarvoor een apart 
wetsvoorstel of komt er een nota van wijziging op het voorliggende 
wetsvoorstel? 

116 
Hoe verwacht u uw doelstelling tot het gemakkelijker toegankelijk maken 
van de overheid voor informatie en advies te realiseren, aangezien veel 
ondernemers de gemeente als eerste loket voor ondernemersinformatie 
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zien en door de financiële situatie van een groot aantal gemeenten er 
bezuinigingsmaatregelen worden ingevoerd die direct invloed hebben op 
de kwaliteit en toegankelijkheid van de overheid voor de ondernemer, 
vooral het verlies van persoonlijk contact? 

117 
Hoe gaat u het concurrentiebeding precies aanpassen? Wordt dit wettelijk 
vastgelegd? 

118 
Kunt u aangeven wat de rol is van de ROM’s ten aanzien van de MKB+ 
regeling en in hoeverre deze afwijkt van andere participatiebedrijven? 

119 
Wat bedoeld u met een beleidsmatige versobering van de Borgstelling 
MKB-kredieten? 

120 
Wat zijn de gevolgen van de vereenvoudiging van de zelfstandigenaftrek 
voor ZZP-ers? 

121 
Klopt het dat ZZP-ers met een winst onder de € 18 000 er op achter-
uitgaan? 

122 
Kunt u onderzoek overleggen waaruit blijkt dat het bedrijfsleven de 
marginale druk uit de zelfstandigenaftrek als beklemmend ervaart? 

123 
Heeft u voorbeelden van succesvolle revolving funds in de gebieden van 
de topsectoren? Zo ja, welke? 

124 
Kunt u aangeven hoe de koppeling tussen het MIRT-traject, met een 
geheel eigen besluitvormingsstructuur, en de agenda’s van de topsectoren 
gelegd gaat worden? 

125 
Kunt u concreet aangeven welke activiteiten ontplooid worden voor de 
borging van veiligheid en privacy in ICT-voorzieningen van de overheid 
voor bedrijven? Welke uitgaven gaan gepaard met deze activiteiten? 

126 
Zijn met het bedrijfsleven afspraken gemaakt over of, en zo ja welke, 
financiële bijdrage het bedrijfsleven zal leveren teneinde onderwijs en 
arbeidsmarkt beter op elkaar aan te laten sluiten? 

127 
Welke rol ziet u weggelegd voor werknemers en werknemersorganisaties 
in het uitwerken van de human capital agenda’s om (toekomstige) 
personeelstekorten in de topsectoren weg te werken? Ziet u mogelijk-
heden voor het opzetten van pilots van meeneembare, individuele en 
bovensectorale scholingsbudgetten om dergelijke tekorten te voorkomen 
via een vrijwillige instroom van werknemers in deze sectoren? 

128 
Op welke manier waarborgt u dat wetenschappelijk onderzoek op lange 
termijn niet zal conflicteren met belangen van het bedrijfsleven op korte 
termijn? 
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129 
Heeft u met werknemersorganisaties overlegd over het voornemen om 
langjarige tijdelijke contracten van bijvoorbeeld 7 of 10 jaar mogelijk te 
maken? Zo nee, waarom niet? 

130 
Welke gevolgen heeft het aanpassen van de ketenbepaling teneinde het 
mogelijk te maken contracten van 7 of 10 jaar aan te bieden voor de 
Flexwet? In hoeverre heeft u bij de formulering van dit voornemen 
rekening gehouden met de huidige balans tussen flexibiliteit en zekerheid 
zoals deze in de Flexwet is vastgelegd? Op welke wijze denkt het kabinet 
de Flexwet aan te passen om dit voornemen juridisch mogelijk te maken? 

131 
Wat zijn de gevolgen van het voornemen om langjarige tijdelijke 
contracten van bijvoorbeeld 7 of 10 jaar mogelijk te maken voor het 
ontslagrecht en het toekennen van vaste contracten? 

132 
Klopt de stelling dat het ontslagrecht minder relevant wordt indien steeds 
meer tijdelijke contracten worden aangeboden in plaats van vaste 
contracten? Zo nee, kunt u dit onderbouwen? 

133 
Leidt het voornemen er niet toe dat tijdelijke contracten de norm worden 
in plaats van het vast contract? 

134 
Hoe verhoudt dit voornemen zich tot de Europese richtlijn (1999/70/EG) 
over gesloten raamovereenkomsten inzake arbeidsovereenkomsten voor 
bepaalde tijd waarin staat dat een vast contract de norm is? 

135 
Kunt u aangeven waarop u de stelling baseert dat werkgevers eerder 
bereid zullen zijn om te investeren in de inzetbaarheid van personeel 
indien langdurige tijdelijke contracten gemakkelijker mogelijk worden 
gemaakt? Bedoelt u daarmee dat werkgevers eerder bereid zullen zijn te 
investeren in tijdelijk personeel dan in personeel met een vast contract? 
Zo ja, op welk onderzoek baseert u zich daarbij? Zo nee, kunt u dan 
aangeven in hoeverre het voornemen om langdurige tijdelijke contracten 
aan te gaan dan wel leidt tot meer investeringen door bedrijven in de 
inzetbaarheid van hun personeel? 

136 
Is uw voornemen om langjarige tijdelijke contracten mogelijk te maken en 
de ketenbepaling te verruimen afgestemd met en goedgekeurd door alle 
fracties die het gedoogakkoord hebben ondertekend? 

137 
Zijn er, met welke partij in de Tweede Kamer dan ook, ten tijde van of na 
de formatieonderhandelingen afspraken gemaakt over het aanpassen dan 
wel handhaven van het ontslagrecht en/of de ketenbepaling in de 
Flexwet? Zo ja, welke afspraken zijn hierover gemaakt? Zo nee, betekent 
dat dat er geen (formeel dan wel informeel) contact is geweest tussen 
(vertegenwoordigers van) Kamerfracties en bijvoorbeeld de minister van 
Sociale Zaken en Werkgelegenheid over aanpassing van het ontslagrecht 
en/of de ketenbepaling in de Flexwet? 
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138 
Er wordt gesproken over het beter functioneren van de arbeidsmarkt, past 
hier een herziening van het ontslagrecht in? De topteams hebben 
aangeraden hiernaar te kijken, waarom is dit niet meegenomen? 

139 
Kunt u aangeven hoe de ketenbepaling zal worden aangepast zodat na 
afloop van een kortdurend contract een lang tijdelijk contract aangeboden 
kan worden? 

140 
Kunt u hierbij aangeven welke wettelijke aanpassingen hiervoor benodigd 
zijn en wanneer deze aanpassingen worden doorgevoerd? Leidt dit tot een 
aanpassing van de huidige Flexwet waarin op dit moment het aantal 
contracten en de duur gemaximeerd zijn? 

141 
Is de veronderstelling juist dat langjarige tijdelijke contracten niet alleen 
een alternatief zijn voor stapeling van eenjarige contracten, maar ook voor 
het afsluiten van een vast contract? Welke nadelen kan dat laatste 
opleveren voor investeringen van werkgevers in de de scholing en 
opleiding van werknemers? 

142 
Is u bekend dat werknemers met een tijdelijk contract minder scholing 
krijgen dan werknemers met een vast contract? Zo ja, vindt u dit 
schadelijk voor de ambities van het kabinet inzake innovatie en kennis en 
is het voorstel daardoor niet tegendraads aan deze ambitie? 

143 
Welke inspanning doet u om sociale innovatie te stimuleren? 

144 
Onderschrijft u de stelling van de SER dat sociale innovatie een belangrijk 
instrument is om de arbeidsproductiviteit en -participatie te verhogen en 
dat dit voor 75% het succes van innovatie bepaalt? Zo nee, in welke mate 
bepaalt sociale innovatie dan wel het succes van innovatie? Zo ja, hoe 
verhoudt dit gegeven zich tot het stopzetten van de financiering van het 
Nederlands Centrum voor Sociale Innovatie? 

145 
Op welke wijze zijn of worden de prestatieafspraken in het hoger 
onderwijs afgestemd op het bedrijfslevenbeleid? 

146 
Kunt u een toelichting geven op de 30%-regeling voor expats? 

147 
Kunt u aangeven welke aanpassingen worden gedaan ten aanzien van de 
30%-regeling voor expats en kunt u aangeven hoe deze regeling er na 
deze aanpassingen uit komt te zien? 

148 
Welke rol gaat de overheid, als groot inkoper, spelen om als «consument» 
een bijdrage te leveren aan de genoemde maatschappelijke uitdagingen? 
Welke concrete activiteiten gaat u hiervoor uitvoeren? 

149 
Wie zitten in de Dutch Trade Board? 
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150 
Wordt in het bedrijfslevenbeleid specifiek aandacht besteedt aan de voor 
Nederland belangrijkste handelspartner Duitsland? Zo nee, waarom niet? 
Zo ja, hoe? 

151 
Kunt u aangeven hoeveel er in 2008 t/m 2011 is uitgegeven aan het 
bedrijfsleveninstrumentarium in ontwikkelingslanden? Hoeveel bedroeg 
dit percentage ten opzichte van de totale OS-begroting? Welk percentage 
van de totale OS-begroting bedraagt de voorgenomen inzet van € 130 
miljoen in 2012? 

152 
Waarin verschilt het bedrijfsleveninstrumentarium van de programma’s 
voor ontwikkelingssamenwerking die vanuit de topsectoren ingezet zullen 
worden? Met andere woorden, waarin schuilt het verschil van de 
genoemde bedragen op pagina 5 (€ 200 en € 300 miljoen) en op pagina 
33 (€ 130 en € 200 miljoen)? 

153 
Kunt u een toelichting geven op de nieuwe instrumenten FOM-OS en 
pro-poor innovatiefonds? Voor welke landen gelden deze, welke 
budgetten zijn er mee gemoeid? 

154 
Kunt u aangeven of de beschikbare budgetten voor de transitiefaciliteit 
een verhoging dan wel een verlaging betekenen ten opzichte van de 
bedrijfslevenuitgaven in deze landen in de periode 2008 t/m 2011? 

155 
Kunt u toelichten hoe u er voor wilt gaan zorgen dat de sector zal 
investeren in een sterke kennis en innovatiebasis voor alternatieven voor 
dierproeven? Welke acties gaat u nemen om te waarborgen dat er 
aandacht wordt gegeven aan wetenschap, kennisvalorisatie en risicobe-
oordeling zonder inzet van proefdieren? 

156 
Gaat u bij het optimaliseren van de wet- en regelgeving ook de wet- en 
regelgeving voor het uitvoeren van testen van risico’s herbeoordelen? 
Worden er met het oog op een nieuwe innovatieve manier van risicobe-
oordelingen zonder proefdieren, wat tot een economische spin-off kan 
leiden, ook stappen genomen voor een andere wet- en regelgeving, zodat 
dierproeven niet langer een verplicht onderdeel zijn van het uitvoeren van 
testen van risico’s? 

157 
Hoe gaat u de motie van de leden Schippers en Agema (Kamerstuk 30 
800-XVI, nr. 92 ) uitvoeren, om naar analogie van andere EU-lidstaten 
bepaalde medicijnen voor ernstige aandoeningen vervroegd ter 
beschikking te stellen van patiënten, aangezien dit voor de Life Sciences 
sector erg belangrijk is? 

158 
Worden de middelen uit het innovatiefonds aangewend voor groei van de 
sector en de bedrijven? 

159 
Kunt u voor de topsector Agro&Food aangeven wat, mede gelet op de 
beleidsinzet van de afgelopen jaren en de inzet van de sector zelf, (netto) 
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meer gerealiseerd wordt met het nieuwe topsectorenbeleid ten opzichte 
van voortzetting van het «oude» beleid? 

160 
Klopt de bewering van de VSNU dat de bezuinigingen op onderzoek en 
innovatie ten koste gaan van 3000 plaatsen van promovendi en postdoc-
torale opleidingen? Zo nee, kunt u dit cijfermatig weerleggen? Zo ja, kunt 
u aangeven hoe het verdwijnen van zoveel promovendi en postdoctorale 
opleidingsplekken bijdraagt aan de kenniseconomie? 

161 
Hoe groot is de bereidwilligheid van bedrijven om te investeren in 
opleidingsplaatsen voor jonge wetenschappers? Kunt u aangeven hoeveel 
extra plaatsen voor promovendi en postdoctorale opleidingen zij de 
komende vier jaar zullen financieren? Zijn hierover bindende afspraken 
gemaakt binnen de topsectoren dan wel met vertegenwoordigers van het 
bedrijfsleven? 

162 
Bent u van zins om, zoals het topteam Water voorstelt op pagina 28 van 
haar adviesrapport, de ORIO-regels in de richting van de oude 
ORET-regeling aan te passen? 

163 
Bent u van zins om, zoals het topteam Water voorstelt op pagina 36 van 
haar adviesrapport, de ontwikkeling van de Delta Alliance te faciliteren uit 
het HGIS (ODA) budget? 

164 
Bent u van zins om, zoals het topteam Water voorstelt op pagina 37 van 
haar adviesrapport, de PPP-faciliteit op meer dan alleen de focuslanden te 
richten? Zo ja, welke landen komen hiervoor in aanmerking? Komt dit ten 
laste van ODA? Kunt u dezelfde vragen beantwoorden over de 
PPP-faciliteit voedselzekerheid/private sectorontwikkeling? 

165 
Kunt u voor alle punten die genoemd worden onder punt 4 op pagina 57 
aangeven hoe u dit wilt gaan bereiken? Hoe gaat u er bijvoorbeeld voor 
zorgen en controleren dat er een strikte scheiding zal zijn tussen de 
publieke en andere activiteiten? 

166 
Kunt u toelichten waarom de Rijksfinanciering van de ROM’s is stopgezet, 
terwijl de Bedrijfslevennota wel een rol ziet voor deze organisaties? Welke 
afspraken zijn hierover gemaakt met de provincies? 

167 
Op welke wijze wordt samenwerking tussen regionale initiatieven binnen 
en tussen topsectoren gestimuleerd en door wie? Is hierbij ook een rol 
weggelegd voor de Rijksoverheid? Zo ja, welke? Zo nee, waarom niet? 

168 
Hoe worden de verschillende regionale initiatieven meegenomen bij het 
opstellen van de innovatiecontracten? Op welke wijze worden de 
decentrale overheden, als belangrijkste overheidspartner in deze 
initiatieven, hierbij betrokken? 
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169 
Op welke wijze verloopt het contact tussen topteams en regionale 
overheden? Heeft de rijksoverheid hierbij ook een rol? Zo ja, welke? Zo 
nee, waarom niet? 

170 
Waaraan worden de gelden die in de overzichtstabel beschikbaar zijn 
gesteld onttrokken? Er is in de begroting geen ruimte voor extra uitgaven, 
dus er is sprake van een herschikking: waar gaat minder geld heen? 

171 
Wordt in de jaarlijkse topsectorenbrief concreet aangegeven welke 
bedragen aan kredieten (Innovatiefonds MKB+) en innovatiegelden (voor 
topsectoren) naar welke (sub)sectoren en bedrijven toe zijn gegaan? Welk 
detailniveau wordt beoogd? 

172 
In hoeverre blijven de voor het MKB zo belangrijke WBSO-mid-
delen onaangetast?
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